

Vergi Oranı 5 Puan Artınca Maaş Kaybınız Ne Kadar Oluyor?

Devlet memurlarının aylık gelirlerinden, takvim yılı içindeki toplam gelirlerine göre değişen oranlarda kesilen gelir vergisinin oranındaki yükseliş, memurun aylık net maaşının azalmasına neden olmaktadır. - 02.09.2016

VERGİ ORANI 5 PUAN ARTINCA MAAŞ KAYBINIZ NE KADAR OLUYOR?

Devlet memurlarının aylık gelirlerinden, takvim yılı içindeki toplam gelirlerine göre değişen oranlarda kesilen gelir vergisinin oranındaki yükseliş, memurun aylık net maaşının azalmasına neden olmaktadır.

Her yıl Ocak ayında memur maaşlarından %15 oranında gelir vergisi kesilirken, ilerleyen aylarda (maaş durumlarına göre farklı aylarda) bu oran bütün memurlar için %20 olmaktadır. Öte yandan, bazı memurlar %20 oranındaki gelir vergisi dilimden sonra, ilerleyen aylarda (maaş durumlarına göre farklı aylarda) %27 oranındaki gelir vergisi dilimine girmektedirler.

2016 yılında uygulanan Gelir Vergisi tarifesine göre, gelir vergisi matrahı (vergiye tabi olan ve yılbaşından beri elde edilen gelir toplamı); 12.600TL'ye kadar olanların aylık gelirinden %15, 12.601TL-30.000TL aralığında olanların aylık gelirinden %20, 30.001TL-110.000TL aralığında olanların aylık gelirinden %27 ve 106.000TL'den fazla olanların aylık gelirinden ise %35 oranında gelir vergisi kesilmektedir.

Aylık maaşlarında artış olmasa bile, gelir vergisi matrahlarındaki artışa bağlı olarak haklarında uygulanan gelir vergisi oranının değişmesi, memurun net maaşını da azaltmaktadır.

Gelir vergisi kesinti oranı %15'den %20'ye yükselen memurların aylık net maaş kaybı konusunda bilgi vermesi bakımından, memurunyeri.com olarak örnek seçtiğimiz bazı unvanlara ilişkin olarak yaptığımız hesaplamada aşağıdaki sonuçlara ulaşılmıştır. (2016 yılının ikinci altı ayında geçerli olan katsayılar kullanılmıştır)

Gelir Vergisi oranı 5 puan artınca (%15'ten %20'ye çıkınca) net maaştaki azalma

Unvan	Derece Kademe	Hizmet Yılı	Net maaştaki azalma
UZMAN TABİP	1/4	25 yıl ve üstü	77,25 TL
VETERİNER	1/4	25 yıl ve üstü	79,40 TL
MÜHENDİS	1/4	25 yıl ve üstü	76,22 TL
ÖĞRETMEN	1/4	25 yıl ve üstü	75,98 TL
İSTATİSTİKÇİ	1/4	25 yıl ve üstü	78,09 TL
EKONOMİST	1/4	25 yıl ve üstü	76,39 TL
KÜTÜPHANECİ	1/4	25 yıl ve üstü	74,85 TL
HEMŞİRE (mesleki lisans)	1/4	25 yıl ve üstü	77,16 TL
AVUKAT	1/4	25 yıl ve üstü	77,16 TL
VAİZ	1/4	25 yıl ve üstü	75,83 TL
POLİS MEMURU	1/4	25 yıl ve üstü	76,64 TL

ŞUBE MÜDÜRÜ	1/4	25 yıl ve üstü	73,37 TL
ZABIT KATİBİ	1/4	25 yıl ve üstü	73,66 TL
ZABITA MEMURU	1/4	25 yıl ve üstü	72,74 TL
BİGİSAYAR İŞLETMENİ	1/4	25 yıl ve üstü	75,07 TL
ŞEF	1/4	25 yıl ve üstü	72,77 TL
MEMUR	1/4	25 yıl ve üstü	72,47 TL
ARAŞTIRMACI	1/4	25 yıl ve üstü	72,84 TL
PROGRAMCI	1/4	25 yıl ve üstü	74,85 TL
KORUMA VE GÜVENLİK GÖRV.	1/4	25 yıl ve üstü	72,74 TL
ÖĞRETMEN	9/1	1 yıldan az	59,82 TL
İNFAZ VE KORUMA MEMURU	9/1	1 yıldan az	63,68 TL
POLİS MEMURU	8/1	1 yıldan az	61,06 TL
HİZMETLİ	9/1	1 yıldan az	63,27 TL
İMAM-HATİP (Meslek lisesi)	12/3	1 yıldan az	60,09 TL
VHKİ	9/1	1 yıldan az	65,61 TL
TEKNİKER	9/2	1 yıldan az	61,93 TL

Kaynak:memurunyeri.com

Telefon: +90 (312) 473 84 23

E-Posta: mts@mevzuattakip.com.tr

Adres: Çetin Emeç Bulvari Hürriyet Cad. No: 2/12 Çankaya ANKARA